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Referat Tilgængelighedsrådsmøde 

 

Dato: tirsdag den 28.1.2025 Kl. 14.30 – 17.00 Rådhuset lokale 391.  
 

Deltagere:  

Formand Polly Dutschke (R, Byrådet),  

Næstformand Mogens Toustrup (LEV & DH-formand Østjylland),  

Jørgen Bak (Dansk Blindesamfund),  

Poul Ganslev (PTU, Ulykkes-og patientforeningen),  

Jeppe Lynggaard Iversen (MSB, Voksen Job og Handicap),  

Per Thoft Kærsgaard (MTM, Byrum),  

Morten Pedersen (MKB, Sport og Fritid),  

Rie Ollendorff (MTM, Byrum). 

 

Afbud:  

 

Gæster: Kamilla Kristi Kalvenes, Vejanlæg, MTM. 

 

 

Kl. 14.30. Godkendt referat  

Referatet er udsendt, kommentarer indarbejdet og hermed godkendt. 

Er opdateret på hjemmesiden. 

 

Kl. 14.35. Status strategiske handlingsplaner  

Orientering om status v. Rie. 

Sagen skal endelig godkendes i direktørgruppen. BA har bekræftet, at de 

har modtaget sagen og vender retur snarest muligt med en dato for hvornår 

sagen behandles. 

 

Kl. 14.40. Nye projekter 

Skal vi deltage i nedenstående projekter og med hvilke organisationer? 

• LYS1 

• Ja vi vil gerne deltage – Poul G har meldt sig som deltager 

• Værestedet - hvilke brugerorganisationer skal deltage? 

• Ja vi skal være med. Og gerne en proces sammen med Væreste-

dets brugere.  

• Designguide  

• Det er vigtigt at vi får nedsat en brugergruppe – det er af altafgø-

rende at det både er en blind og en svagsynet bruger.. Også de kog-

nitive udfordrede. Autisme. Jørgen spørger på bestyrelsesmødet på 

mandag om der er svagsynede der vil deltage på listen. Mogens og 

Rie taler om det på et møde hvor vi skal udarbejde et nyt skriv – re-

kruttering af brugere. Med på et møde – hvordan får vi fat i bru-

gerne.  

• Poul hvordan får vi fat i de unge? Har de tid til at være med? 

• Toveshøj  

o Projektet er forhåndsgodkendt af formandskabet, idet der 

var et tidspres fra forskningsprojektets side. 

TEKNIK OG MILJØ 

Byrum 

Aarhus Kommune 

Vejanlæg 

Karen Blixens Boulevard 7 

8220 Brabrand 

 

e-mail:  

olri@aarhus.dk 

 

Sagsbehandler: 

Rie Ollendorff 
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Kl. 15.00 Højresving for cyklister 

Jørgen Bak ”Mange gør det vist allerede - men nu bliver lovligt for aarhusi-

anske cyklister at dreje til højre i flere kryds, selvom der er rødt. 

Foreløbig i syv udvalgte vejkryds i Aarhus, oplyser kommunen i en presse-

meddelelse. Jørgen er bekymret ift. vil gerne høre om hvad der faktisk sker i 

disse kryds, og om vi som blinde trygt kan følge lydsignalerne for rødt og 

grønt lys, og om bekymringerne er grundløse?” 

 

Kamilla Kristi Kalvenes, Vejanlæg, MTM er inviteret til at fortælle om højre-

svingsprojektet. Fin gennemgang fra Kamilla. Jørgen er mere beroliget, at 

det ikke er indenfor Ringgaden. Kamilla sender sit oplæg, bilag. Polly spør-

ger om der kan køres en kampagne ift. opmærksomhed vedr. højresving?  

 

Kl. 15.20. Indendørs ledelinjer på Dokk1 

V. Jørgen Bak. 

Det er svært at finde vej inde på Dokk1. Dansk Blindesamfund troede at til-

gængeligheden var ok. Vi savner en ledelinje fra elevator og trappe og frem 

til informationen.  

Ledelinjer frem til Dokk1 fra forpladsen og fra P-huset eksisterer det?  

Der mangler også lyd ved fodgængerovergangen (Michael Bloksgaard me-

ner at det eksisterer).  

Per ledelinjer mm er en del af projektet: ’Fodgængerruter’ som ligger i Vejan-

læg, så det der mangler på udearealerne, kommer med der.  

Aftalt: Udfordringerne inde på DOKK1 løftes op i Handicaprådet. 

 

Kl. 15.40. Studietur til Oslo 2025 

Status på planlægningen. V. Rie 

Programmet for studieturen er endnu ikke på plads, der mangler svar fra 

Oslo Kommune ift. mødesteder og div. fremvisninger. 

 

Jørgen har nu ledsagelse til turen på plads. Betaling af ledsagertimer tager 

Jørgen fra sine egne ledsagertimer. Kost/entre/mm. for ledsageren betaler 

tilgængelighedspuljemidlerne.  

Puljemidlerne betaler for frokost og aftensmad for hele holdet, så deltagerne 

ikke selv skal lægge ud. Hvis deltagerne køber kaffe eller andet udover, her-

under i lufthavnen, betaler man selv.  

 

Kl. 15.50. Årsberetningen er godkendt. Årsberetningen bliver korrekturlæst 

inden den opsættes i InDesign og udgives.  

Beretningen forelægges Handicaprådet til orientering på deres møde d. 17. 

marts og udgives på Tilgængelighedsrådets hjemmeside. 

 

Kl. 16.00 Pause 

 

Kl. 16.20. Status på projekter 

Rie Gennemgik status på projekter 
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Kl. 16.45 Konference universelt design 

Udkast til program v. Rie (foreslår at konferencen udsættes til Sub-Site er i 

luften). 

Konferencen er udsat til foråret / marts 2026.   

Det blev aftalt at Sub-site kan være et element i konferencen, men at subsi-

tet ikke kan være bærende i sig selv.  

Indholdet på konferencen skal drøftes på et senere møde. Morten sender 

Rie lidt inspiration fra en konference afholdt i MKB.  

 

Kl. 17.05. Evt. 

Der er kommet en forespørgsel fra Ina Bækgaard, Kultur og Borgerservice 

om Tilgængelighedsrådet er interesseret i at høre om et Bachelorprojekt (om 

ordblindhed) og et kommende Ph.d.-projekt der sætter fokus på værdien af 

inkluderende digitalisering i de danske kommuner. Det er aftalt at relevans 

drøftes på det kommende formøde. 

 

Bilag: 
- 2025 Januar Status på projekter 

- Referat fra mødet 20241216 

- 3-D printer 

- LYS1 

- Værestedet 

- Designguide 

- Toveshøj 

- Højresving for rødt 

 

Næste Tilgængelighedsrådsmøde:  

Dato 10. marts 2025 

 

Punktet om ’Principper for ansøgning til ’mindre projekter’’ er udsat til mødet 

i marts. Herunder hvor midlerne bruges/er brugt i 2024/2025? 

 

Følgende projekter er ansøgt indtil videre.  

- Bænke på Strøget (Polly) 

- Changing Place - Stadion  

- Anemoneruter - naturoplevelser for alle 

- Udsigtssti på Skovmarken nord for Moesgård Museum 

- Forbedring af adgangsvej til Nordre Kirkegård 

- Forbedring af stier på Vestre Kirkegård 

- Udskiftning af skovtoilet på Anemoneruten ved Egå Engsø 

- Udskiftning af shelter på Anemoneruten ved Egå Engsø 

- Opgradering af handicaptoiletter i kommunale bygninger 

 


